

CANDIDATE FOR THE POST OF VICE PRESIDENT CANDIDAT AU POSTE DE VICE PRÉSIDENT

Rohit Jigyasu

India - Inde



Employment: Conservation Architect and Risk Management Consultant, Senior Advisor at the Indian Institute for Human Settlements, Visiting Professor, UNESCO Chair in Disaster Risk Management of Cultural Heritage at the Institute of Disaster Mitigation for Urban Cultural Heritage at Ritsumeikan University, Kyoto, Adjunct Faculty, Centre for Heritage Management, Ahmedabad University, India, Trustee, Indian Historic Cities Network Foundation (IHCN-F)

Academic training: Doctor of Engineering at the Norwegian University of Science and Technology, Trondheim, Norway (1998-2002), Masters in Architectural Conservation at School of Planning and Architecture, New Delhi, India (1994-96)

Positions held in ICOMOS: Board Member (2011-14, 2014-17), President, ICOMOS-ICORP (International Scientific Committee on Risk Preparedness (2011-14, 2014-17), President, ICOMOS-India (2014-17)

Profession : Consultant de Conservation et de Gestion à Risque, Conseiller Principal à l'Indian Institute for Human Settlements (New Delhi, Inde), Professeur invité de la Chaise UNESCO "Gestion à risque de l'héritage culturel en cas de catastrophes" à l'Institute of Disaster Mitigation for Urban Cultural Heritage (Ritsumeikan University, Kyoto, Japon), Professeur adjoint, Centre for Heritage Management (Ahmedabad University, Inde), Membre de l'Indian Historic Cities Network Foundation (IHCN-F)

Formation universitaire : Doctorat du Norges Teknisk-Naturvitenskapelige Universitet, Trondheim, Norvège (1998-2002), MA en Architecture (Conservation) de la School of Planning and Architecture, New Delhi, Inde (1994-96)

Positions tenues à ICOMOS : Membre du CdA (2011-14, 2014-17), Président, ICOMOS-ICORP (International Scientific Committee on Risk Preparedness (2011-14, 2014-17), Président, ICOMOS-India (2014-17)

PLATFORM / PLATE-FORME / PLATAFORMA

I have been actively engaged with ICOMOS since 2008, working towards activating ICOMOS International Scientific Committee on Risk Preparedness (ICORP) and serving as its Chair since 2011. I also worked with my colleagues at resurrecting the Indian National Committee of ICOMOS (ICOMOS India) and serving as its elected President since 2014. As an elected board member of ICOMOS for the two terms, I have also been actively working towards effective role of the national committees of ICOMOS and increasing the participation of young professional members in the activities of ICOMOS

If I am elected as Vice-president, I commit to work towards furthering the interests of our great organization which carries a rich legacy established through various charters, principles and recommendations that have contributed towards setting up benchmarks on heritage conservation theory and practice in various countries and regions.

I would like to use my experience at ICOMOS gathered since 2008 to work towards carrying this rich legacy forward and addressing the current and future challenges and needs through close collaboration between National Committees and International Scientific Committees. Towards this end, I would like to focus on the following areas:-

- Enhancing cooperation between ICOMOS and various International and regional Intergovernmental Organizations and NGOs from various non-heritage sectors to mainstream Cultural Heritage concerns. This has become all the more significant as cultural heritage is increasingly recognized to play a significant role in sustainable development, climate change adaptation, disaster risk reduction and resilience building.
- Academic and research institutes are the storehouse of scientific knowledge, which can be effectively disseminated through ICOMOS. Therefore I would strive towards promoting collaboration between ICOMOS and various academic and research institutes /universities mainly through active involvement of international scientific committees.
- Work towards making ICOMOS attractive for young professionals by addressing their needs and concerns, and thereby increase the number of young professional members and their engagement in various activities. I have already successfully realized this goal in ICOMOS India, where more than 20 percent of members are young professionals. During my second tenure in the board, I have already been working in this direction with other colleagues and would work towards full realization of this goal in the new term if elected as the Vice President.
- Last decade has seen tremendous loss of irreplaceable cultural heritage due to natural disasters and conflicts in various regions of the world. Therefore I would like to further strengthen the role of ICOMOS as first responder for cultural heritage during emergency situations and build necessary alliances, training and capacity building, as well as public outreach to realize this aim. I would also like to further promote "heritage at risk" initiative and work towards collating case studies that demonstrate good practices in risk management and preventive conservation.
- Focus my attention towards setting up a "advisory cell" at ICOMOS secretariat for developing/facilitating projects through strategic partnerships aimed at raising resources that are crucial for the smooth running of ICOMOS
- Work closely with ICOMOS national committees to enlarge their membership base and also support them in achieving greater transparency and inclusivity. Moreover, I would like to promote cooperation among various national committees especially at the regional level.
- Greater role of ICOMOS in building the capacity of the emerging and mid-career professionals to enhance their professional skills in cooperation with international scientific committees and international organizations such as ICCROM and IUCN.

ICOMOS is a unique organization entrusted with an enormous task of protecting and managing our cultural heritage that is at increasing risks from various natural and human induced factors. Moreover the organization must also adapt itself to changing context and needs but at the same time continue to stand as the true custodian of heritage following the ethical principles of the organization. As a Vice President, I would unwaveringly work towards ensuring this.

Depuis 2008, j'ai été engagé activement avec ICOMOS, notamment en activant son ICOMOS International Scientific Committee on Risk Preparedness (ICORP), dont je suis le président depuis 2011. Avec mes collègues, j'ai contribué à réactiver le comité national de l'Inde d'ICOMOS, depuis 2014 en tant que son président. Durant mes deux périodes comme membre élu du Conseil d'Administration, j'ai investi beaucoup d'énergie à assurer un rôle effectif pour les comités nationaux et à augmenter la participation des jeunes professionnels comme membres dans les activités d'ICOMOS.

Si je suis élu comme vice-président, je promets d'avancer encore plus les intérêts de notre magnifique organisation; une organisation portant un héritage riche qui a été établi par de maintes chartes, principes et recommandations qui ont contribué à établir des points de repère pour la théorie et la praxis de la conservation de l'héritage dans des diverses régions et pays.

Je veux mettre en œuvre l'expérience que j'ai acquise à ICOMOS depuis 2008, pour avancer cet héritage riche et pour répondre aux défis et besoins du présent et du futur, moyennant une collaboration étroite entre les comités nationaux et les comités scientifiques internationaux. Pour ce, je mettrai un accent particulier sur les domaines suivantes :

- L'amélioration de la coopération entre ICOMOS et plusieurs organisations intergouvernementales et non-gouvernementales internationales et régionales, venant de différents secteurs non-héritage, afin de mettre les préoccupations de l'héritage culturel dans l'attention générale. Ceci devient de plus en plus important parce que l'héritage culturel est de plus en plus reconnu comme un acteur signifiant dans le développement durable, l'adaptation au changement du climat, la réduction des risques en cas de catastrophes et le renforcement de la résilience.
- Les institutions académiques et de recherche sont des magasins de connaissance scientifique qui peut être disséminée de façon efficace par ICOMOS. C'est pourquoi, je voudrais promouvoir la collaboration entre ICOMOS et plusieurs institutions de recherches/universités, spécifiquement par une participation active des comités scientifiques internationaux.
- Je voudrais faire d'ICOMOS une organisation attractive pour les jeunes professionnels en adressant leurs besoins et leurs préoccupations. Par ceci, le nombre des jeunes membres professionnels devra grandir, ainsi que leur engagement dans les activités différentes. A ICOMOS- India, j'ai déjà atteint ce but avec succès, avec un pourcentage des membres de presque 30% de jeunes professionnels. Dans ma deuxième période au CdA, j'ai déjà commencé de travailler dans cette direction avec d'autres collègues, et si je suis élu comme le vice-président, je voudrais continuer à fond pour atteindre ce but.
- Les dernières dix années ont vu une perte énorme d'héritage culturel irremplaçable, à cause des désastres naturels et des conflits dans différentes régions dans le monde. Je voudrais alors renforcer encore plus le rôle d'ICOMOS comme premier répondant pour l'héritage culturel en cas des situations d'urgence, et construire les alliances nécessaires, des programmes de formation et d'entraînement, aussi bien que de la sensibilisation du public afin de réaliser ce but. Je voudrais également promouvoir plus l'initiative de « héritage en péril » en comparant des études de cas qui démontrent des bons exemples en gestion de risque et en conservation préventive.
- Une attention particulière ira dans la création d'une « cellule de conseil » au secrétariat d'ICOMOS, qui devrait développer/faciliter des projets de partenariat stratégique afin de récolter les fonds nécessaires pour le bon fonctionnement d'ICOMOS.
- Une collaboration étroite avec les comités nationaux d'ICOMOS sera mise en place afin de les aider à élargir leur base de membres, et afin de les supporter à arriver à une plus grande transparence et inclusivité. En outre, je voudrais promouvoir la collaboration entre les différents comités nationaux, plus spécifiquement au niveau régional.
- Finalement, je voudrais donner un rôle plus important à ICOMOS dans le suivi des jeunes professionnels et des professionnels déjà dans leur mi-carrière pour améliorer le professionnalisme de leur coopération avec les comités scientifiques internationaux et les organisations internationales, telles qu'ICCROM et IUCN.

ICOMOS est une organisation unique qui a pour tâche énorme de protéger et de gérer notre héritage culturel, en risque croissant à cause de différentes influences naturelles et humaines. En outre, l'organisation doit s'adapter aux contexte et besoins changeant, tandis qu'au même temps, elle doit continuer à être la vraie protectrice de l'héritage, comme le prescrit ses principes éthiques. Si je suis élu son Vice-Président, je travaillerais sans relâche afin d'assurer ce double défi.

CURRICULUM VITAE

Rohit Jigyasu is a conservation architect and risk management professional from India, currently working as Senior Advisor at the Indian Institute for Human Settlements (IIHS) and the Trustee of the Indian Historic Cities Network Foundation (IHCN-F). He is also visiting professor at the UNESCO Chair Programme at the Institute for Disaster Mitigation of Urban Cultural Heritage at Ritsumeikan University, Kyoto, Japan. He has been the elected President of ICOMOS-India from 2014-17 and ICOMOS International Scientific Committee on Risk Preparedness (ICORP) from 2011-2017. Rohit is also currently serving as the Elected Member of the Executive Committee of ICOMOS since 2011.

After undertaking his post-graduate degree in Architectural Conservation from School of Planning and Architecture in New Delhi, Rohit has obtained his doctoral degree from Norwegian University of Science and Technology, Trondheim, Norway. His multidisciplinary research focused on the role of traditional knowledge in disaster mitigation in the context of South Asian region.

Rohit has been working with several national and international organizations such as Archaeological Survey of India, Indian National Trust on Art and Cultural Heritage (INTACH), Indian National Institute of Disaster Management, UNESCO, ICCROM, the World Bank and Getty Conservation Institute for consultancy, research and training on Disaster Risk Management of Cultural Heritage.

Rohit has been teaching as the visiting faculty at several national and international academic institutions in India and abroad. He is on editorial board of some well reputed journals such as Journal of Cultural Heritage Management and Sustainable Development, and Disaster Prevention and Management. He has contributed to several international publications.

Rohit Jigyasu est un architecte indien, spécialisé en héritage et en gestion à risque. Pour l'instant, il est conseiller principal à l'Indian Institute for Human Settlements (IIHS) et membre de l'Indian Historic Cities Network Foundation (IHCN-F). En outre, il est professeur invité de la Chaise UNESCO "Gestion à risque de l'héritage culturel en cas de catastrophes" à l'Institute of Disaster Mitigation for Urban Cultural Heritage (Ritsumeikan University, Kyoto, Japon). Il a été élu comme président d'ICOMOS-Inde (2014-17), et comme président d'ICORP (ICOMOS International Scientific Committee on Risk Preparedness) (2011-2017). Depuis 2011, Rohit est également membre élu du comité exécutif d'ICOMOS.

Après son post-graduat en architecture (conservation) de la School of Planning and Architecture (New Delhi), Rohit a obtenu un doctorat du Norges Teknisk-Naturvitenskapelige Universitet, Trondheim (Norvège). Sa recherche multidisciplinaire se concentre sur le rôle du savoir traditionnel dans les mesures d'atténuation des catastrophes dans le contexte de l'Asie du Sud.

Rohit a travaillé pour plusieurs organisations nationales et internationales, telles que l'Archaeological Survey of India, l'Indian National Trust of Art and Cultural Heritage (INTACH), l'Indian National Institute of Disaster Management, l'UNESCO, l'ICCROM, la Banque Mondiale et le Getty Conservation Institute for consultancy, research and training on Disaster Risk Management of Cultural Heritage.

Rohit a été professeur invité aux plusieurs institutions académiques en Inde et ailleurs. Il est membre du comité de rédaction de plusieurs revues réputées comme le Journal of Cultural Heritage Management and Sustainable Development, and Disaster Prevention and Management. Il a contribué à plusieurs publications internationales.